
Bemærkninger i lokaludvalgets drøftelse den 18. august 2022 om placering af 
sorteringspunkter 
 
• Det skal tydeligt fremgå af kortet og tabellen, hvor et sorteringspunkt placeres i forhold til 

en given adresse. 
• Affaldsskjulet er ikke egnet for folk i kørestol. 
• Der er modvilje mod flere fraktioner, fordi det betyder flere besøg af lastbiler, som skal 

tømme beholderne. 
• Der skal være dialog med beboerne i ejendommene i Middelalderbyen, så 

sorteringspunkterne ikke er til gene fx for dem, som bor i stueetagen med vinduer ud til 
gaden. 

• Tømningsfrekvensen skal være sådan, at man undgår at tømme tomme eller halvtomme 
beholdere. Det sker nu med beholdere i gårde. 

• I mange køkkener er der ikke plads til de fraktioner, som der skal sorteres i i 
sorteringspunkterne. Man kan dog samle de tørre fraktioner for sig og sortere dem ved 
sorteringspunktet. 

• Glas i restaffald er et problem. 
• I omtalen af gader med flow skal man huske Købmagergade og Fiolstræde. 
• Virksomheder lægger deres erhvervsaffald i beboernes affaldscontainere og i 

glascontainerne i byrummet. Virksomheder vil derfor formentlig benytte 
sorteringspunkterne til erhvervsaffald. 

• Hvem vejer restaffald i gårdene? 
• Der tales om en pantordning for pap. Det vil give bedre genbrug. 
• Virksomhederne burde kunne tilkøbe sig affaldsafhentning hos dem, som henter 

beboeraffald. 
• Det bør vurderes, om den bedste løsning er at brænde affaldet. 
• Københavns Kommune bør teste en pantordning for vinflasker. 
• Affaldssortering og -afhentning i Italien kan inspirere København. 
• Reglerne, der gør, at der ikke kan placeres nedsænkede containere på gadehjørner, bør 

ændres. Det kan ikke være et trafiksikkerhedsmæssigt problem, at der en gang i mellem 
holder en lastbil på gadehjørnet for at hente affald. Lokaludvalget bør rejse problemet. 

• Der står glascontainere på mange gadehjørner. 
• Kundeservicen i forvaltningen skal have ros. 
• Liberaliseringen af afhentning af erhvervsaffald har medført ekstrakørsel. 


